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Stadsfullmäktige 12.02.2019 § 11

Beslut Stadsfullmäktige antecknade följande motion för kännedom:

 "En kapacitetsavgift infördes för gästhamnar i skärgården med den motiveringen
att vattenförbrukningen i gästhamnarna är stor och därför har vattentjänster
varit tvungna att investera extra för att klara försörjningen av vatten till
gästhamnarna i skärgården. Kapacitetsavgiften fastslogs till 1 € per gästande båt.

 I Korpo är normalförbrukningen utanför säsong 50 m3/dygn medan under
säsongen är förbrukningen 170 m3/dygn. I Houtskär är motsvarande siffror 20
m3/dygn / 70 m3 dygn.

 Enligt vattentjänster är totalförbrukningen i Korpo gästhamn 1300 m3/år och i
Houtskär 700 m3/år.

 Gästhamnen i Korpo har haft öppet under 2018 150 dygn, detta gör att
medelförbrukningen per dygn är ca 9 m3 i dygnet, motsvarande tal för Houtskär
är 120 dygn vilket är 6 m3 i dygnet.

 Utgående från dessa siffror finns det inget fog för att uppbära en extra avgift för
vattenförbrukningen i gästhamnarna. Men införandet av kapacitetsavgiften
höjdes företagens bruksvattenkostnad med i runt tal 50 %.

 Den beredning som låg till grund för behandlingen av kapacitetsavgiften har inte
baserats på en verklig kartläggning av situationen på berörda orter. Beredningen
har icke gjort en konsekvensanalys av hur förslaget drabbar
gästhamnsföretagarna.

 Om förbrukningen i Korpo under säsongen stiger till 170 m3/dygn, om därifrån
dras bort 50 m3 samt gästhamnens del 9 m3, då kvarstår 110 m3 som förbrukas
annanstans, vem betalar extra för den.

 I Houtskär stiger säsongförbrukningen till 70 m3/dygn, om därifrån dras bort 20
m3 samt gästhamnens 6 m3, då kvarstår 40 m3 som förbrukas på annat håll utan
extra avgift.

 Förslag: att beslutet om kapacitetsavgifter för gästhamnar i skärgården bör
återtas. Beredningen av frågan har inte byggt på verkliga uppgifter om
gästhamnarnas verkliga vattenförbrukning. Vattenförbrukningen i skärgården
ökar visserligen under sommaren, men att utpeka gästhamnarna som den stora
boven i sammanhanget är fel. De avgifter som har uppburits av
gästhamnsföretagarna bör därför återbetalas och stadsfullmäktige bör korrigera



vattentaxan till denna del."

 __________________
Stadsstyrelsen 17.08.2020 § 151

Beredare Teknisk chef Jonas Nylund, tfn 050 428 3774, i samråd med
 vattentjänstchef Marko Rusi, tfn 040 488 5919
Föredragande Stadsdirektör Patrik Nygrén, tfn 040 511 4383
 fornamn.efternamn@pargas.fi

 Stadsstyrelsen har 30.3.2020 § 50 behandlat ett ärende med samma målsättning
som motionen har. I det ärendet har gästhamnsföretagarna i Korpo och
Houtskärs gästhamnar anfört besvär över stadsfullmäktiges beslut 10.12.2019 §
108 som gäller godkännande av vattentjänstverkets taxor för år 2020. Dvs.
stadsstyrelsen har behandlat ärendet (att kapacitetsavgifterna bör slopas) efter
den tidpunkt då Christer Friis motion inlämnades.

 Den 30.3.2020 § 50 beslöt stadsstyrelsen att ge utlåtande till Åbo
förvaltningsdomstol. Utlåtandet motiverar kapacitetsavgifterna (se bilaga).

Bilaga 4 Bilaga i SST beslut 30.3.2020, utlåtande till Åbo förvaltningsdomstol

 Enligt lagen om vattentjänster 4 kap. 19 § 2 mom. kan vattentjänstverket ta ut
anslutningsavgifter och grundavgifter men även andra avgifter för de tjänster
som verket tillhandahåller. Dessa avgifter är av olika storlek i olika områden om
detta behövs för att kostnaderna ska riktas rätt.

Förslag Stadsfullmäktige tar del av ovanstående och inväntar Åbo förvaltningsdomstols
beslut under hösten 2020. Om domstolsbeslutet visar att beslutet att införa
kapacitetsavgifter är lagenligt konstateras motionen slutbehandlad.

Beslut Förslaget godkändes.

Delgivning Efter slutligt beslut: Christer Friis

 __________________


